
Social-, Indenrigs- og Børneudvalget

Til: Børne- og socialministeren

Dato: 17. december 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 179

I forlængelse af en trist og formentlig uheldig sag fra Fredensborg Kommune nævnt på

politiken.dk den 17. december 2018 i artiklen ”Kommunen vil tage julehjælp fra alenemor

med udviklingshæmmet datter – også fra sidste år” bedes ministeren redegøre for, hvor-

dan ministeriet eller andre relevante myndigheder vejleder nuværende og nystartede vel-

gørenhedsorganisationer om skattelovgivning og indberetninger til myndigheder i forbin-

delse med uddeling af julehjælp eller andre donationer, så man undgår, at socialt udsatte

kommer i klemme i forhold til skatteregler og risiko for eventuel modregning i sociale ydel-

ser. Kan ministeren desuden oplyse, hvor udbredt det rent faktisk er, at socialt udsatte

bliver modregnet i deres ydelser fra offentlige myndigheder som følge af modtagelse af

julehjælp eller andre lignende donationer?

(https://politiken.dk/indland/art6920979/Kommunen-vil-tage-julehj%C3%A6lp-fra-alene-

mor-med-udviklingsh%C3%A6mmet-datter-%E2%80%93-ogs%C3%A5-fra-sidste-

%C3%A5r)

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Troels Ravn
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